
 

 
‘In v e s t e r e n  in  d e  k r a ch t  v a n  o n ze  k e r n e n ’ 

 
Voorzitter, we kijken terug op een roerig jaar. Het was voor velen niet makkelijk; de 
inflatie gierde de pan uit en veel mensen in onze gemeente zagen hun dagelijkse 
levensbehoeftes duurder en duurder worden. De onzekerheid over de voedselprijzen, 
energielasten en brandstofprijzen nam toe. Het knaagt aan het fundament van wie je 
als mens bent. Tel daarbij de verschrikkingen en onrust in Europa en de wereld en 
onzekerheid sluipt naar binnen. Dit vraagt om begrip, dialoog en perspectief. 
Het is daarom belangrijk dat we als gemeente blijven (en blijvend) investeren in zaken 
die juist voor onze inwoners daadwerkelijk, merkbaar, zichtbaar én voelbaar van 
belang zijn. Daarom ook, college en organisatie, dank voor deze evenwichtige en 
heldere programmabegroting. 
 
Voorzitter, dat mensen in Lingewaard willen wonen snappen we als LBL maar al te 
goed, maar het is belangrijk dat mensen hier ook kúnnen wonen. Helaas is dat niet 
voor iedereen vanzelfsprekend. De afgelopen jaren hebben we eigenlijk te weinig 
gebouwd en niet voor iedereen. Daarom is het fijn dat de woondeal 2.0 en de 
doelgroepenverordening ons helpt om meer en sneller te kunnen bouwen, juist voor 
de doelgroepen waarvoor dat nodig is. In de verschillende kernen staan 
nieuwbouwprojecten op de rol die dit nieuwe beleid al merkbaar vormgeven, zoals de 
Blauwe Hoek in Doornenburg of Vleumingen fase II in Gendt. Voorzitter, alleen mét 
elkaar kunnen we deze moeilijke woningbouwopgave aan en is het dus ook zaak om 
juist deze projecten voortvarend te blijven aanpakken. 
 
Voorzitter, het IHP komt ein-de-lijk van de grond! We hebben een start kunnen maken 
met de nieuwbouw van het OBC en de daarbij behorende sporthal. Een school die 
voor onze hele gemeente een belangrijke functie vervult. Ook stellen we nu de 
budgetten vast voor het herontwikkelen van de basisscholen de Doornick in 
Doornenburg, de Vonkenmorgen in Gendt én het Sterrenbos in Huissen. Dit kost veel 
geld en dat realiseren we ons als LBL. Maar voorzitter, we kunnen niet langer blijven 
beknibbelen op de toekomst van onze kinderen. Onze kinderen verdienen de 
schoolgebouwen die passen aan wat wij als samenleving vandaag de dag belangrijk 
vinden én juist daarom moeten we ook durven en blijven investeren. Voorzitter graag 
horen we van het College de laatste stand van zaken en vooral de ontwikkelingen bij 
De Doornick. We zien zeker grote uitdagingen voor de volgende periode, maar ook 
daar vinden we mét elkaar oplossingen.  
 
Voorzitter, mensen maken samen onze maatschappij, waarbij er extra oog moet zijn 
voor onze jeugd. We zien de kosten voor de jeugdzorg stijgen, we krijgen te maken 
met een flinke vergrijzing en verborgen armoede blijft onze aandacht vragen. Wij 
hopen en moeten als gemeente voor deze doelgroepen het lef hebben om te blijven  



 

 
investeren binnen de mogelijkheden die we hebben. Mensen mee kunnen laten doen 
in onze samenleving is van het grootste belang, niet alleen nu, maar juist ook in de 
toekomst.  
Intensievere samenwerking met jeugdzorg en het onderwijs is daarbij essentieel voor 
het aanpakken van dit soort problematieken. Hokjesdenken werkt hierbij 
belemmerend. We willen er voor elkaar zijn en zullen dit integraler moeten aanpakken. 
Het sociaal domein moet dus scherp op ons netvlies blijven. 
 
Voorzitter, het behouden van sterke en leefbare kernen is  één van de belangrijkste 
speerpunten van LBL. Ondanks dat we één gemeente zijn, heeft elke kern haar unieke 
eigenschappen en juist daar moeten én mogen we best een beetje trots op zijn. Het 
investeren in deze kernen is gewoon nodig voor nu, maar ook voor later. Met deze 
begroting kunnen we constateren dat we deze periode werk gaan maken van 
verschillende multifunctionele, culturele centra en multifunctionele sport-
accommodaties. Zowel in Gendt, Haalderen, Bemmel en niet te vergeten Huissen 
hopen we een nieuw (t)huis voor cultuur, ontmoetingen, sport en recreatie te 
realiseren. Deze plekken vormen letterlijk én figuurlijk het sociale hart van onze 
kernen: denk hierbij ook aan de succesvolle repaircafés, het eetcafé of de 
kledingruildag. Dergelijke initiatieven verdienen onze aandacht en steun. 
 
Voorzitter, het Lingewaardse wegennetwerk raakt voller en voller. Niet alleen op onze 
wegen, maar ook op de fiets- en wandelpaden is het drukker en drukker geworden. 
Ons openbaar vervoer is niet wezenlijk veranderd sinds de jaren ‘50 van de vorige 
eeuw, dat is zorgelijk en iets waar we nu écht mee aan de slag moeten, niet alleen in 
Lingewaard, maar zeker ook in het bredere samenwerkingsverband als de Groene 
Metropool Regio en de provincie. We kunnen, dankzij het GMP+, nu eindelijk bepaalde 
knelpunten in onze gemeente aanpakken en daarmee ook veiliger maken. De 
discussie over de 30 en 50 km wegen is een zinvolle die we moeten blijven voeren 
zonder dat we ons laten verleiden tot de ‘waan van de dag’. We moeten realistisch 
zijn in de keuzes die we (ook financieel) kunnen én durven maken. Dit vraagt van 
iedereen geduld en offers, immers we kunnen niet alles tegelijk. 
 
Over offers gesproken: de klimaatuitdaging die voor ons ligt gaat niet vanzelf. De 
haalbaarheid van onze energietransitie maakte velen onzeker. Redden we dit wel? 
Kunnen we dit wel betalen? Onze inwoners maken zich hier terecht druk om, maar 
ook wij als LBL zijn ons bewust van de enorme opgaven die voor ons liggen. Gelukkig 
zien we ook prachtige initiatieven waarbij inwonersparticipatie een doorslaggevende 
rol heeft gespeeld: de vergroening van de kern Angeren bijvoorbeeld. LBL zal 
constructief kritisch blijven kijken én denken over de manier waarop we als 
Lingewaard aan onze doelstellingen werken.  
 
 
 



 

 
Voorzitter, ik kom tot de afronding. Er ligt een begroting voor ons waar wij als LBL 
content mee zijn. Ja, de lasten stijgen voor iedereen een beetje, dat is ook niet gek 
gezien de mondiale ontwikkelingen. Onze eigen inwoners betalen iets meer, onze 
gasten zoals toeristen en arbeidsmigranten gaan meebetalen én we doen een 
verantwoord beroep op ons eigen spaargeld. Maar onze inwoners krijgen daar in onze 
ogen ook écht wat voor terug.  
 
Voorzitter, tot slot, zoals altijd kiezen we als LBL voor de uitgestoken hand en niet 
voor het gestrekte been. Wij hopen dan ook van harte dat het hoognodige 
participatieprogramma in de nieuwe omgevingswet hier in gaat voorzien. Wat ons 
betreft is dat de enige manier waarop we als samenleving écht verder zullen komen. 
 
 
Dank u wel. 
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